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Ref. 417(2011) 

The new Council of Europe convention to prevent and combat 
violence against women opened for signature in Istanbul 
  
Istanbul, 11.05.2011 - The Council of Europe’s new Convention on preventing and 
combating violence against women and domestic violence (CETS n° 210) has been opened 

for signature on the occasion of the 121st Session of the of Committee of Ministers taking 
place in Istanbul, gathering Ministers of Foreign Affairs from 47 Member States. The 

Convention is also open to accession by non-European countries and by the European 
Union. 
 
This new landmark Council of Europe treaty is the first legally binding instrument in the 
world creating a comprehensive legal framework to protect women against all forms of 
violence, and prevent, prosecute and eliminate violence against women and domestic 
violence. The Convention also establishes an international mechanism to monitor its 

implementation at national level.  
 
The following countries signed the new Convention during a ceremony held today in 
Istanbul: Austria, Finland, France, Germany, Greece, Iceland, Luxembourg, Montenegro, 
Portugal, Slovakia, Spain, Sweden and Turkey. 
 

Contact in Istanbul: Can Fisek, Directorate of Communication 
Mobile: +33 (0)6 75 65 03 41, Fax:+33 (0)3 88 41 39 11, can.fisek@coe.int  
 

 
Ouverture à la signature à Istanbul de la nouvelle Convention du 
Conseil de l’Europe sur la prévention et la lutte contre la violence à 
l’égard des femmes  
 
Istanbul, 11.05.2011 – La nouvelle Convention du Conseil de l'Europe sur la prévention et la 
lutte contre la violence à l'égard des femmes et la violence domestique (STCE n° 210) a été 
ouverte à la signature à l’occasion de la 121e session du Comité des Ministres, qui réunit à 
Istanbul les Ministres des Affaires étrangères des 47 Etats membres de l’Organisation. Les 
pays non européens et l’Union européenne peuvent également y adhérer. 

 
Ce nouveau traité phare du Conseil de l’Europe est le premier instrument international 

juridiquement contraignant à créer un cadre juridique complet pour protéger les femmes 
contre toutes les formes de violence, prévenir, poursuivre et éliminer la violence à l’égard 
des femmes et la violence domestique. La Convention établit également un mécanisme 
international de suivi de sa mise en œuvre au niveau national. 

 
Les pays suivants ont signé la nouvelle Convention à l’occasion d’une cérémonie qui s’est 
déroulée à Istanbul : Autriche, Finlande, France, Allemagne, Grèce, Islande, Luxembourg, 
Monténégro, Portugal, Slovaquie, Espagne, Suède et Turquie. 
 
Contact à Istanbul: Can Fisek, Direction de la Communication 
Mobile: +33 (0)6 75 65 03 41, Fax:+33 (0)3 88 41 39 11, can.fisek@coe.int  

 

 

http://www.coe.int/
http://www.coe.int/
mailto:pressunit@coe.int
http://conventions.coe.int/Treaty/Commun/QueVoulezVous.asp?NT=210&CM=8&DF=&CL=ENG
mailto:can.fisek@coe.int
http://conventions.coe.int/Treaty/Commun/QueVoulezVous.asp?NT=210&CM=8&DF=&CL=FRE
mailto:can.fisek@coe.int

